
Protokół Nr 60 

z obrad sześćdziesiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.06.2023r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:05. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2023r. 

poz.40/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Dyrektor Zakładu gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

 i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

9. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

 W części obrad udział wziął Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji 

o kosztach ww. działalności za rok 2022. 

10. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka  

w Klubie Dziecięcym w Więcborku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu.  

14. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i 

specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Więcborku.  

16. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Więcbork na lata 2023-2027. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

Do przedłożonego porządku obrad nie wniesiono zmian. 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z LIX sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano 

Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-20 

W tej części obrad Przewodnicząca RM w porozumieniu z Radnymi RM udzieliła głosu 

obecnemu na sali, Wicestaroście Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzejowi Marachowi. 

 

Wicestarosta Powiatu w swoim wystąpieniu życzył Radnym przyjemnego wypoczynku  

w nadchodzące wakacyjne dni. 

Radny Jan Antczak zapytał o stan zdrowia Starosty Sępoleńskiego. 

Wicestarosta Powiatu powiedziała, że Starosta jest w trakcie rekonwalescencji poszpitalnej, 

a 10 lipca rozpocznie trzytygodniową rehabilitację. Wyniki badań są dobre i ogólnie Pan 

Starosta czuje się dobrze. Termin powrotu do pracy, póki, co jest niewiadomy, na pewno 



zadecydują o tym lekarze i sam Pan Starosta. Wicestarosta będąc przy głosie podał też, że 

inwestycja na drodze do Nowego Dworu rozpocznie się jesienią br. i zakończa wioną 2024r. 

w trakcie są też inne procedury przetargowe, ale szerzej opowie o nich na sesji po wakacjach, 

kiedy będzie więcej informacji w temacie. Pojawiły się nowe środki w ramach Programu 

„Polski Ład”, dotyczące terenów popegeerowskich i być może będą one związane z gminą 

Więcbork. W tym zakresie nie ma jeszcze skonkretyzowanych danych, zatem po okresie 

urlopowym będzie mógł powiedzieć nieco więcej.     

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

1.06.2023r. – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  

p. Beata Kopta na zaproszenie Burmistrza Kamienia Krajeńskiego p. Wojciecha Głomskiego 

reprezentowała Radę Miejską w Więcborku na uroczystym otwarciu Parku Miejskiego  

w Kamieniu Krajeńskim po przeprowadzonej rewitalizacji obiektu rekreacyjnego. 

 

3.06.2023r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w gminnych zawodach sportowo-

pożarniczych jednostek OSP z terenu gminy Więcbork. /miejsce: stadiom miejski  

w Więcborku/. Zwycięzcą okazała się jednostka OSP Sypniewo, która reprezentowała Gminę 

Więcbork na zawodach powiatowych. Tego samego dnia nastąpiło również uroczyste 

otwarcie placu zabaw połączone z Piknikiem Rodzinnym w Borzyszkowie, gdzie Radę 

Miejską w Więcborku reprezentował radny Stanisław Piłka.  

 

14.06.2023r. – na Festiwalu Piosenki Turystycznej dla osób z niepełnosprawnością Radę 

Miejską w Więcborku reprezentowała radna Natasza Ksobiak, która uczestniczyła również  

w pracach Jury. 

 

17.07.2023r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w zakończeniu rozgrywek Ligii 

Powiatowej Piłki Nożnej sezonu 2022-2023. Drużyną, która reprezentowała gminę Więcbork 

była „Time Lubcza”, która zdobyła w rozgrywkach V miejsce /miejsce: Lutówko/. 

 

18.06.2023r. – udział Przewodniczącej RM w Turnieju Sołectw. Impreza świetnie 

zorganizowana i z wspaniałą atmosferą rywalizacji połączonej z zabawą. Turniej wygrało 

sołectwo Lubcza, któremu należą się gratulacje. W przyszłym roku Turniej organizować 

będzie sołectwo Lubcza. Przewodnicząca zaapelowała do radnych-sołtysów o zmobilizowanie 

środowisk sołeckich, aby zaktywizowali mieszkańców poszczególnych sołectw do 

organizowania grup i czynnego udziału w ww. Turnieju. W tym roku udział wzięło jedynie 

dziewięć drużyn. 

 

21.06.2023r. – udział Przewodniczącej RM w uroczystej Gali Zakończenia Roku 

Artystycznego 2022/2023 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

Przewodnicząca RM po raz pierwszy, od kiedy piastuje funkcję radnej uczestniczyła w takim 

wydarzeniu. Była to okazja pokazania dorobku osób uczestniczących w zajęciach 

organizowanych przez Ośrodek Kultury, za co publicznie podziękowała Dyrektor Jednostki. 

Uczestnicy zajęć odbywających się w MGOK otrzymali Certyfikaty, a prowadzący zajęcia 

otrzymali podziękowania. Impreza była dobrą okazją do pokazania mieszkańcom gminy 

Więcbork, co dzieje się w więcborskim MGOK. Sugestią na przyszłość było, aby impreza 

odbywała się cyklicznie, a Dyrektor zapraszała na nią wszystkich radnych, aby ci mieli pełen 

ogląd dorobku Dyrektor przy okazji oceny jej pracy. 



22.06.2023r. - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida na 

zaproszenie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Sośnie, p. Krystyny Wąsik i Wójta Gminy 

Sośno, p. Leszka Stroińskiego reprezentowała Radę Miejską, na uroczystości obchodów 50-

lecia Gminy Sośno. 

 

23.06.2023r. – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku p. Henryk Szwochert na 

zaproszenie Dyrektor p. Urszuli Minster uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego 

2022/2023 Szkole Podstawowej w Zakrzewku. Tego samego dnia Przewodnicząca RM  

w godzinach popołudniowych wzięła udział w II Więcborskim Dniu Seniora. Impreza pełna 

humoru i zabawy odbyła się w sali kinowo-widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku.   

 

27.06.2023r. – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  

p. Beata Kopta uczestniczyła w wernisażu prac wykonanych przez seniorów w ramach 

Warsztatów pn. „Tożsamość” trwających szesnaście miesięcy. Zaproszenie na wydarzenie 

wpłynęło od Klubu Seniora+ działającego przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Więcborku, Fundacji Gospodarczej Pro Europa w Toruniu. Prowadzącą 

Warsztaty była p Agata Urbańska-Kraskowska. Wernisaż, zdaniem Przewodniczącej Komisji 

Oświaty /…/ dostarczył mnóstwo wrażeń estetycznych i pozytywnych emocji. Prace można 

obejrzeć w Centrum Aktywności Lokalnej przy ul. Rybackiej w Więcborku. Tego samego 

dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w posiedzeniu Połączonych Komisji Rady miejskiej 

w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego oraz Oswiaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Podsumowując swoje sprawozdanie Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku 

podziękowała wszystkim radnym za aktywne wsparcie i uczestnictwo w wydarzeniach,  

w odpowiedzi na wpływające do Rady Miejskiej zaproszenia.  

 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 

1.06.2023r. – udział w uroczystości otwarcia zrewitalizowanego Parku Miejskiego  

w Kamieniu Krajeńskim. Następnie Burmistrz wziął udział w nadzwyczajnym Wlanym 

Zebraniu Członków Stowarzyszenia LGD „Nasza Krajna” w siedzibie LGD w Sępólnie 

Krajeńskim. 

3.06.2023r. – udział w otwarciu i podsumowaniu Gminnych Zawodów sportowo-

pożarniczych Jednostek OSP. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w Festynie 

Szkolnym przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku oraz Pikniku sołectwa Borzyszkowo 

połączonym z symbolicznym otwarciem i oddaniem do użytkowania placu zabaw, siłowni 

plenerowej i wiaty przy świetlicy sołectwa Borzyszkowo.  

5.06.2023r. – podpisanie aktu notarialnego dotyczącego sprzedaży nieruchomości Gminy 

Więcbork w Kancelarii Notarialnej w Sępólnie Krajeńskim oraz udział w spotkaniu 

integracyjnym działającego w Lubczy Klubu Seniora z Klubem Seniora z Lipki na placu przy 

świetlicy wiejskiej sołectwa Lubcza.  

6.06.2023r. – wraz kilkoma pracownikami UM w Więcborku Burmistrz wziął udział w VIII 

Pardzie Postaci Bajkowych organizowanej z Miejsko-Gminną Biblioteką Publiczną  

w Więcborku dla dzieci przedszkolnych i Klubu Dziecięcego z ternu całej gminy Więcbork. 



Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w zakończeniu roku akademickiego uczestników 

Uniwersytetu III Wieku działającego przy Urzędzie Miejskim w Więcborku, prowadzonego 

przez Wyższa Szkołę Gospodarki w Bydgoszczy /miejsce: sala Centrum Aktywności Seniora 

w Więcborku/. 

7.06.2023r. – spotkanie z Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Sępólnie Krajeńskim p. Marią 

Grochowską w sprawie realizacji wspólnej inwestycji na Osiedlu BoWiD w Więcborku.  

W tym dniu Burmistrz wziął też udział w Jury Gminnego Konkursu Wiedzy o Krajnie.  

W konkursie wzięli udział uczniowie reprezentujący wszystkie szkoły podstawowe z terenu 

gminy Więcbork, a najlepszą okazała się drużyna reprezentująca Szkołę Podstawową  

im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie /miejsce: SP w Sypniewie/. 

10.06.2023r. – otwarcie i podsumowanie Międzyokręgowych Spinningowych Teamowych 

Zawodów Wędkarskich z Łodzi pod patronatem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego  

p. Mikołaja Bogdanowicza.  W zawodach udział wzięło 26 drużyn dwuosobowych,  

a rywalizację wygrała drużyna z Mogilna. 

11.06.2023r. - udział w podsumowaniu Okręgowej Olimpiady Szkółek Wędkarskich Okręgu 

Polskiego  Związku Wędkarskiego w Bydgoszczy pod Patronatem i o Puchar Burmistrza 

Więcborka. W rywalizacji drużynowej Więcbork zajął II miejsce. Łącznie wystartowało 28 

zawodników. Dwudniowa impreza wędkarska była doskonała okazją promocji miasta i gminy 

Więcbork. Kolejne zwody tego typu odbędą się w Więcborku we wrześniu br. 

13.06.2023r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku 

/miejsce: biuro Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku/. 

14.06.2023r. – udział w akcji czytania dzieciom w Przedszkolu Gminnym „Niezapominajka” 

w Więcborku. Następnie Burmistrz wziął udział w pracach jury VII Festiwalu Piosenki 

Turystycznej dla osób z niepełno sprawnościami organizowanego przez Stowarzyszenie 

„Kierunek Więcbork” i Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku, w lasku miejskim, 

w Więcborku. W festiwalu wzięło udział 15 zespołów reprezentujących Środowiskowe Domy 

Samopomocy, Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz Domu Pomocy Społecznej. Festiwal 

połączony był w tym roku z obchodami 25-lecia działalności Środowiskowego Domu 

Pomocy, w Więcborku.  

15.06.2023r. – udział w spotkaniu edukacyjnym dotyczącym realizacji Priorytetu Kujawsko-

Pomorskiego Kuratora Oświaty, pt.: „Kształtowanie Tożsamości Indywidualnej i Społecznej 

Dzieci i Młodzieży poprzez Wprowadzanie Edukacji regionalnej podczas Zajęć Lekcyjnych  

i Pozalekcyjnych”. Konferencja zorganizowana została przez Dyrektora Szkoły Podstawowej 

Nr 2 w Więcborku p. Małgorzatę Dropinska odbyła się w Pałacu w Sypniewie. 

16.06.2023r. - udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłego Ojca p. Alicji Pląsek, 

pracownika Urzędu Miejskiego w Więcborku /miejsce Kaplica Cmentarna Cmentarza  

w Złotowie/. 

17.06.2023r. – udział w Konferencji związanej z 100 rocznicą święceń kapłańskich ks. Piotra 

Sosnowskiego, ks. Ambrożego Lewandowskiego, którzy posługiwali w Parafii, w Sypniewie 

oraz ks. Kanonika Józefa Wenckiego długoletniego Proboszcza parafii w Sypniewie  

w Konferencji tej wziął również udział pochodzący z Sypniewa Nuncjusz Apostolski obecnie 

Republiki Zielonego Przylądka, Gwinei Bissau i Mauretanii ks. Arcybiskup Waldemar 

Somertak oraz Dr Izabela Mazanowska z Referatu Badań Historycznych delegatury Instytutu 

Pamięci Narodowej w Bydgoszczy, jak również rodzina ks. Wenckiego i mieszkańcy 



Sypniewa. Konferencja została przygotowana przez p. Bartosza Pyszke i odbyła się  

w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie. Tego dnia Burmistrz uczestniczył również  

w podsumowaniu Amatorskiej Ligii Powiatowej Piłki Nożnej powiatu sępoleńskiego na 

boisku w Lutówku. 

18.06.2023r. – udział w Turnieju Sołectw gminy Więcbork. Zwyciężyła drużyna sołectwa 

Lubcza, drugie miejsce zajęła drużyna sołectwa Puszcza, a trzecie Runowo Krajeńskie. 

Gratulacje należą się zwycięzcom, ale też i wszystkim drużynom, które wzięły udział  

w rywalizacji, a podziękowania Sołtys Puszczy p. Aleksandrze Łata i mieszkańcom sołectwa, 

którzy zorganizowali Zawody na bardzo wysokim poziomie.  

19.06.2023r. – podsumowanie i wręczenie nagród w Konkursie zorganizowanym przez 

Miejsko-Gminna Bibliotekę Publiczną z okazji 100-lecia urodzin Wisławy Szymborskiej, pn.: 

„Ulep Swojego Lepieja”. Efekty prac konkursowych będą wykorzystane przez gminną 

jednostkę Promocji na kartkach okolicznościowych lub kartkach z Więcborka. Tego samego 

dnia Burmistrz wziął udział w Walnym Zebraniu Członków Lokalnej Grupy Rybackiej 

„Nasza Krajna i Pałuki”. Jednym z poruszonych tam tematów było omówienie przyszłości 

LGR, gdyż w nowej perspektywie finansowej UE nastąpiły pewne zmiany. W roku 2023 

około września lub października ma zostać ogłoszony konkurs dla Lokalnych Grup Działania 

i spośród wszystkich złożonych aplikacji oraz strategii złożonych przez te stowarzyszenia, 

zostanie wyłonionych 17 podmiotów, które otrzymają finansowania na nową perspektywę 

finansową /miejsce; Przystań Powiat Nakielski w Nakle n/Notecią/.   

20.06.2023r. - spotkanie organizacyjne dotyczące gminno-parafialnych dożynek Suchorączek 

2023, które odbędą się 9 września 2023r. 

21.06.2023r. – podpisanie umowy z Nadleśnictwem Runowo Krajeńskie z p.o. Nadleśniczego 

p. Marcinem Bujeckim na dofinansowanie remontu drogi gminnej relacji Runowo Krajeńskie 

– Chłopigost. Dofinansowanie wynosi 50.000, 00 zł, wkład własny Gminy Więcbork  

15.000, 00 zł. Następnie Burmistrz wziął udział w uroczystej Gali zakończenia zajęć w roku 

artystycznym 2022/2023 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku.  

22.06.2023r. - udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej w biurze 

Przewodniczącej Rady miejskiej w Więcborku. W tym dniu Burmistrz spotkał się również  

z Kierownikiem Rejonu Dróg Zarządu Dróg Wojewódzkich w Tucholi p. Januszem Dąbką  

w sprawie aktualnych prac remontowych i planowanych remontów do końca roku 2023 oraz 

uczestniczył w uroczystych obchodach 50-lecia Gminy Sośno. 

23.06.2023r. – udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2022/2023 w Szkole 

Podstawowej w Zakrzewku i II Więcborskim Dniu Seniora, w którym udział wzięło ponad 

300 seniorów z terenu powiatu sępoleńskiego, Mroczy i Łobżenicy. 

24.06.2023r. – udział w XXV Spotkaniach Rodzinnych dla mieszkańców Domu Pomocy 

Społecznej w Suchorączku. 

25.06.2023r. – udział w podsumowaniu Zawodów Wędkarskich o Puchar Burmistrza 

Więcborka organizowanych przez Koło Wędkarskie nr 142 w Sypniewie oraz  

w podsumowaniu Turnieju Jana w grze karcianej „Baśka” na stadionie miejskim  

w Więcborku. 

26.06.2023r. - udział w Walnym Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku. Porządek obrad spotkania obejmował przede wszystkim przyjęcie 

sprawozdań finansowych za rok 2022 oraz absolutorium dla Prezesa Zarządu i Rady 



Nadzorczej ZGK w Więcborku. Spółka zakończyła rok 2022 zyskiem około 110.000, 00 zł 

netto, ale kluczowa i bardzo ważną informacją jest fakt, że na usłudze dostarczania wody  

i odbioru i oczyszczania ścieków Spółka w 2022r. poniosła stratę w wysokości około 

250.000, 00 zł. Powodem tej sytuacji jest przede wszystkim brak uaktualnienia taryf za wodę  

i ścieki. W tej chwili Spółka jest na etapie wnioskowania do „Wód Polskich” o skrócenie 

czasu obowiązywania taryf i jej zmianę. Najbardziej niepokojące jest jednak to, że jesteśmy  

w połowie roku 2023 i wg obecnych szacunków m³ wody powinien kosztować około 1,00 zł 

więcej niż kosztuje, a oczyszczanie ścieków wg kosztów ponoszonych przez Spółkę ok. 2, 00 

zł. Brak urealnienia tych taryf powoduje, że najprawdopodobniej, jeżeli nie nastąpią zmiany, 

Spółka może ponieść stratę na wodzie i ściekach ok. 750.000, 00 zł. Sprawy te poruszane 

były, o czym wcześniej informował radnych na form Związku Miast Polskich i Konwencie 

Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego, bo problem nie jest jednostkowy. Jeżeli 

nie nastąpią oczekiwane zmiany, być może pod koniec roku staniemy przed dylematem, co 

dalej ze Spółką, bo, z czego ma ona finansować, tak ogromne straty. Energia elektryczna 

wzrosła do roku ubiegłego o 100%, wzrosło minimalne wynagrodzenie, a taryfy pozostały na 

niezmienionym poziomie. Jeżeli Gmina miałaby do tego dołożyć, to pytanie, z jakich zadań 

miałaby zrezygnować, mając na uwadze sytuację, jaką obecnie obserwujemy w wydatkach 

bieżących i dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Wyłożenie tak ogromnej kwoty 

staje się po prostu nierealne. Natomiast nie można dopuścić do tego, żeby Spółka taka, jak 

Zakład Gospodarki Komunalnej ogłosiła upadłość. Należy zrobić wszystko, aby do tego nie 

dopuścić. Pojawił się senacki projekt ustawy, który ma zmienić kwestie procedowania  

i ustalania stawek taryf na wodę i ścieki zakładający przywrócenie uprawnień w tym zakresie 

radom gmin. 

27.06.2023r. – otwarcie wernisażu prac wykonanych przez seniorów, pn.: „Tożsamość” 

powstałych podczas szesnastu miesięcy Warsztatów tożsamościowych w ramach Projektu 

Centrum Aktywności Seniora. Tego samego dnia burmistrz wziął udział w posiedzeniu Rady 

decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna” w Sępólnie Krajeńskim i posiedzeniu 

Połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oswiaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych /miejsce: sala Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Iwona Bonecka zapytała, czy sytuacja przedstawiona przez Burmistrza,  

a dotycząca zadłużenia ZGK, które będzie narastało, może być rozwiązane taryfy za wodę  

i ścieki, i czy o tym się myśli. Chciała również dowiedzieć się czegoś więcej odnośnie 

spotkania Burmistrza z Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w sprawie inwestycji na Osiedlu 

BoWiD w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że inwestycja na wspomnianym Osiedlu ma dotyczyć 

poprawy funkcjonowania miejsc parkingowych przy bloku nr 8 mieszczącego się przy 

budynku administracji Spółdzielni Mieszkaniowej. Stan tego miejsca wymaga interwencji  

i poprawy jakości nawierzchni. W tej sprawie nastąpiło porozumienie w ramach, którego 

Spółdzielnia dostarczy niezbędne materiały, a zadanie jeszcze w tym roku wykona Gmina 

Więcbork. Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące ZGK w Więcborku, to w tej chwili mówimy  

o stratach nie o zadłużeniu, bo takiego sformułowania użyła radna. Strata ta stanowi różnicę 

pomiędzy kosztami produkcji wody, jak również odbioru i oczyszczania ścieków,  

a dochodami z tego tytułu. Oczywiście są podejmowane działania w kierunku zmiany taryfy, 

ale trawa to już od 27 kwietnia br. Wówczas złożony został do „Wód Polskich”, która to 



instytucja jest w tej chwili regulatorem taryf. Procedura jest długotrwała i z doświadczeń 

pozostałych samorządów wynika, że jeżeli spółki występują o zwyżkę taryf, np. rządu 1, 00 zł 

– 2, 00 zł, to niejednokrotnie jest tak, że o ile w ogóle „Wody Polskie” wyrażają zgodę na 

zmianę taryfy, to są to zwyżki groszowe, które w żaden sposób nie przekładają się na realia. 

Dzieje się tak pomimo tego, że spółki przedstawiają konkretne dokumenty i wyliczenia 

kosztów. Niemniej Zlewnia, pod którą podlega gmina Więcbork współpraca z „Wodami 

Polskimi” układa się dobrze i nawet na spotkaniu w ramach Konwentu Burmistrzów 

województwa kujawsko-pomorskiego wybrzmiało, że właśnie ona jest jedną z najlepiej 

ocenianych w skali całego kraju na płaszczyźnie współpracy z JST, czy spółkami 

dostarczającym wodę i odbierającymi ścieki. Na ten moment procedura trwa i nie wiadomo, 

jak się zakończy. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że „Wody Polskie”, to kolejna instytucja, która zrzuca na 

Gminę obowiązek dokładania pieniędzy. Skoro powstał taki twór, jak „Wody Polskie”, to 

niech zarządza on tak, żeby wszystko funkcjonowało poprawnie. Dopóki ustalanie taryf za 

wodę i ścieki leżały w gestii rad gmin takich sytuacji nie było. W tej chwili funkcję ta 

przejęły „WP” i zastanawiające jest, dlaczego tak minimalizują wnioskowane przez spółki 

podwyżki, skoro te przedstawiają konkretne wyliczenia wynikające z ponoszonych kosztów 

działalności w przedmiotowym zakresie. Jest to instytucja państwowa, która też funkcjonuje 

w określonych realiach gospodarczych i zdaje sobie sprawę z pewnych oczywistych ruchów, 

takich jak chociażby wzrost cen energii, czy płacy minimalnej. Dziś Gmina Więcbork 

dokłada już 10.000.000, 00 zł do oświaty, za chwilę kolejne środki trzeba będzie dołożyć do 

ścieków i wody, a w niedalekiej przyszłości konieczne będzie podwyższenie stawki za odbiór 

odpadów komunalnych i podatków. Z takiego mechanizmu jawi się obraz złych samorządów 

podnoszących opłaty i dobrego Rządu, który „rozdaje”. Można odnieść wrażenie, że gmina 

musi dołożyć do wszystkiego, a perspektywa takiej tendencji w zarządzaniu jest mało 

optymistyczna, jeżeli chodzi o przewidywalność skutków. 

Radny Andrzej Wenda ujął sprawę w ten sposób, że z jednej strony, cyt.: „dobry wujek” 

przywozi nam pieniądze i się z nimi afiszuje, a z drugiej strony nam się te pieniądze zabiera, 

bo rzeczywiście samorząd będzie musiał zadbać o interesy, miedzy innymi, te Spółki, żeby 

ona dalej funkcjonowała” – koniec cytatu.  Zdaniem radnego podatnikowi jest dobrze, bo 

może w tej chwili dużo nie płaci, co nie oznacza oczywiście pokrywania rzeczywistych 

kosztów. Sprawa winna zostać odpowiednio nagłośniona, bo problemu nie można zostawić 

samego sobie. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że nie ma nic przeciwko temu, żeby stawki taryf ustalał 

jakiś regulator zewnętrzny – Instytucja, sprawdzając przy tym poprawność i zasadność 

wyliczeń i kalkulacji. Nikt, jednak nie jest w stanie zanegować tego, że koszty energii 

elektrycznej w roku 2023 w stosunku do roku 2022 wzrosły o 100%. Można rozmawiać  

o tym, czy inwestować, czy te inwestycje robić, czy wstrzymywać, ale jest świadomość tego, 

że te zdania są cały czas potrzebne. Chodzi o to, by ustalane stawki były racjonalne, przy 

uwzględnieniu oczywistych wzrostów np. cen paliw, czy energii elektrycznej, tj. czynników, 

których nie da się pominąć w kalkulacjach dotyczących taryf. Wiele samorządów obecnie stoi 

przed dylematem, jak dokapitalizować spółki, żeby mogły one funkcjonować. Trudno, 

bowiem wyobrazić sobie sytuację zaprzestania dostarczania wody mieszkańcom. 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
 



/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Uszkodzenie drogi wojewódzkiej nr 189 we wskazanym perz radnego miejscu zostało 

zgłoszone właścicielowi drogi, który zobowiązał się do jej naprawy w terminie do końca 

czerwca 2023r. 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Wniosek radnej o przygotowanie dokumentacji technicznej na przebudowę sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku oraz budynku przy  

ul. Bractwa Kurkowego – Siłowni i Harcówki zostanie potraktowany, jako wniosek do 

ewentualnego ujęcia w projekcie budżetu Gminy Więcbork an rok 2024. 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Iwona Bonecka zgłosiła w imieniu mieszkańców potrzebę zwiększenia 

bezpieczeństwa na ulicy Strzeleckiej w Więcborku. Wzmożony ruch na drodze 

prowadzącej do plaży miejskiej i nagminne przekraczanie w tej lokalizacji dozwolonej 

przepisami prędkości jazdy przez kierowców zagrażają bezpieczeństwu pieszych  

i powodują dyskomfort mieszkańców. W tym celu zasadnym byłoby zwiększenie 

częstotliwości i regularne kontrole policji lub rozważenie możliwości montażu 

dodatkowych progów spowalniających. 

2. Radna Natasza Ksobiak w związku z sygnałami napływającymi od mieszkańców 

Osiedla Łopiennik oraz na podstawie własnych obserwacji zwróciła się do Burmistrza 

Więcborka o podjęcie działań umożliwiających budowę chodnika zlokalizowanego od  

ul. Dworcowej na wysokości przystanku PKS. Wskazany chodnik stanowiłby ciąg 

komunikacyjny prowadzący do domków jednorodzinnych na wspomnianym Osiedlu. 

Podczas niedawnej inwestycji nie uwzględniono zejścia z ulicy na Osiedle i w aktualnym 

stanie pieszy musi przejść znaczny odcinek ulicy Dworcowej kierując się do zjazdu na 

osiedle. Wykonawca drogi pozostawił możliwość takiego przejścia we wspomnianym 

powyżej miejscu na wysokości Przystanku PKS odpowiednio ustawiając barierki. 

3. Radny Andrzej Wenda wnioskował o wystąpienie burmistrza Więcborka do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie objęcia klęską suszy terenów rolniczych gminy 

Więcbork  

w związku dużymi stratami rolników spowodowanymi długotrwałym brakiem opadów. 

4. Radny Stanisław Piłka interpelował w sprawie drogi powiatowej Borzyszkowo-

Czarmuń. Ubytki w drodze zostały wypełnione tylko częściowo, tj. po jednej stronie 

drogi. Brak też barierek na jednym z przepustów. Prosił o interwencję w sprawie 

dokończenia prowadzonych tam prac. 

5. Radna Anna Łańska za pośrednictwem Burmistrza Więcborka wnioskowała do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich i Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotra 

Całbeckiego w sprawie remontów i inwestycji na terenie gminy Więcbork. Konkretnie 

chodziło radnej o: 

 termin rozpoczęcia remontu drogi wojewódzkiej nr 189 i od której strony się on 

rozpocznie (radna sugerowała, aby prace rozpoczęły się od strony Więcborka), 

 termin montażu sygnalizacji świetlnej przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku, 

 kiedy rozpocznie się remont odcinka drogi nr 242 na trasie do Runowa Krajeńskiego, 

 kiedy zostaną ogłoszone konkursy na budowę ścieżek rowerowych: Więcbork – firma 

„Gabi-Bis”, Więcbork-Runowo Krajeńskie, realne - takie, które Gmina Więcbork 

będzie mogła wykorzystać, tj. środki, które Marszałek obiecał dla mieszkańców gminy 

Więcbork na spotkaniu. Jeśli takie środki nie będą dostępne dla gmin, prosiła  



o zabezpieczenie takich funduszy w budżecie Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

na rok 2024.   

 

 

Interpelacje i odpowiedzi znajdują się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork w zakładce Rada Miejska – „Interpelacje i Zapytania Radnych 

kadencja 2018-2023” 

 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono 

 

Ad.9 Sprawozdanie dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork 

w tym informacji o kosztach ww. działalności za rok 2022 przedstawił Dyrektor Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

Przed omówieniem tematu zasadniczego Dyrektor ZGK odniósł się do kwestii poruszonych 

w punkcie 6 porządku obrad, tzn. do spraw procedowania stawek taryf na wodę i ścieki. 

Mówił, że „Wody Polskie”, jako regulator ww. taryf zaistniał w roku 2018 i od tego czasu  

w kwestii taryf wnioski muszą być kierowane do tej Instytucji. Konstrukcja taryf musi być 

taka, żeby przychody pokrywały koszty. Uzyskanie tego efektu w okresie trzyletnim, na jaki 

ustalane są stawki jest dość trudne, gdyż z roku na rok ceny składowych diametralnie się 

zmieniają. Do tego obecnie doszedł wysoki wskaźnik poziomu inflacji, który całkowicie 

zaburzył możliwość koniecznej równowagi. Równia pochyła rozpoczęła się w roku 2020, tj. 

od drugiego roku obowiązywania ustawy zmieniającej formę procedowania i organ 

taryfikacyjny. Straty Spółki dotyczące wody i ścieków: 

 

 Rok 2020 na poziomie 100.000, 00 zł 

 Rok 2021 na poziomie 150.000, 00 zł 

 Rok 2022 na poziomie 250.000, 00 zł 

 

W roku bieżącym prognozowane niedobory na pokrycie kosztów wynoszą w przypadku wody 

– około 400.000, 00 zł, a przy ściekach – 400.000, 00 zł. Zwrócono się w kwietniu do „Wód 

Polskich” o skrócenie obowiązywania taryf obecnych, ale znów konieczne jest przedstawienie 

wysokości taryf na okres trzyletni i tu również należy przewidzieć pewne, mogące nastąpić, 

wzrosty. Sama energia wzrosła o około 80%. W ubiegłym roku Zakład płacił 1.000.000, 00 zł 

za energię, w ty roku będzie to o 800.000, 00 zł więcej. Sytuacja jest bardzo nieciekawa. 

„Wody polskie” przedłużyły Spółce termin składania wyjaśnień, bo ich ogrom  

i szczegółowość danych jest bardzo obszerna. Ostateczne decyzje, co do skrócenia 

obowiązywania taryf i ich ostatecznego kształtu są po stronie „WP”. 

 

Przewodnicząca RM zaproponowała, aby na posiedzeniu połączonych Komisji RM na 

początku września szczegółowo przeanalizować tą problematykę zapraszając na spotkanie 

osoby decyzyjne z Instytucji „Wody Polskie” z Bydgoszczy. 

 

Dyrektor ZGK zasugerował, żeby na posiedzenie zaprosić konkretnie osoby decyzyjne  

z działu taryf ww. Instytucji i samego Dyrektora. 

 

W dalszej części Dyrektor ZGK przystąpił do omówienia danych sprawozdania. 



Sprawozdanie stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu i jest dostępne do wglądu  

w biurze RM oraz stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork 

 

Sprawozdanie uzupełniła prezentacja multimedialna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Burmistrz Więcborka nawiązał do informacji Dyrektora dotyczących wskaźników, jakie 

gmina musi osiągnąć w przypadku poziomów recyklingu, tzn. w całej masie odpadów 

komunalnych ile musi być poszczególnych frakcji, które mogą zostać poddane wtórnej 

obróbce. W tym kontekście wspomniał o procedowaniu ustawy dotyczącej kaucjonowania 

butelek plastikowych i traktowaniu ich, jako zwrotne. Z jednej strony jest to dobra 

informacja, bo butelki tego typu stanowią dużą część frakcji, tzw. opakowań plastikowych,  

z drugiej powstaje pytanie, jak będą wyglądały w tej sferze poziomy wymaganego recyklingu, 

bo w całej masie tego selektu będzie wówczas mniej. Ta sprawa jest podnoszona przez 

samorządy, zatem należy wierzyć w to, że zostanie to uwzględnione, ponieważ nie 

osiągnięcie odpowiednich poziomów recyklingu wiąże się z konsekwencjami finansowymi 

dla gmin, a co za tym idzie, również dla mieszkańców.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10-11 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023., 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów (§2330) o kwotę 24.000,00 zł i wydatków (§2830) o kwotę 

24.500,00 zł w rozdz. 01008 dokonano na podstawie Uchwały Nr LVII/778/23 Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 29 maja 2023r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla gmin z przeznaczeniem dla spółek wodnych na 

bieżące utrzymanie urządzeń melioracji wodnej w roku 2023. 

2. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2460) i wydatków budżetowych 

(§4270) w rozdziale 60016 w związku z podpisaniem umowy z Nadleśnictwem Runowo na 

dofinansowanie remontu drogi gminnej leśnej obręb Runowo Krajeńskie, relacji Runowo 

Krajeńskie – Chłopigost. Udział własny Gminy w kwocie 15.000,00 zł jest w zabezpieczony 

w planie. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75095 §0950 o kwotę 1.500,00 zł  

w związku z wypłatą odszkodowania za szkodę w elewacji budynku Centrum Aktywności 

Seniora w Więcborku. Po stronie wydatków środki z odszkodowana ujmuje się w §4210  

z przeznaczeniem na zakup materiałów do likwidacji szkody. 

4. Zmiany w planie dochodów (§2440) i wydatków (§3020 i §4210) budżetowych w rozdz. 

75412 na kwotę 29.700,00 zł dokonano na podstawie umowy nr DFS-IX.7211.426.2023 na 

powierzenie realizacji zadań z Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenitencjarnej – Funduszu Sprawiedliwości w zakresie Wsparcia i rozwoju systemu 

instytucjonalnego pomocy osobom pokrzywdzonym przestępstwem i świadkom oraz 

realizacji przez jednostki sektora finansów publicznych zadań ustawowych związanych  

z ochroną interesów osób pokrzywdzonych przestępstwem i świadków oraz likwidacją 



skutków pokrzywdzenia przestępstwem. W ramach pomocy Gmina Więcbork zakupi ubrania 

bojowe i sprzęt pożarniczy dla OSP Sypniewo i OSP Więcbork. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 6.864,00 zł  

w związku z wpływem darowizn od osób fizycznych na zakup i montaż elementów 

monitoringu w Szkole Podstawowej w Runowie Kr. (1.000,00 zł) i na realizację projektu 

„Poznaj Polskę” (5.864,00 zł). Po stronie wydatków kwoty dotacji ujęte zostały odpowiednio 

w rozdziale 80101 §6050 i 80195 §4300. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 §2700 o kwotę 520,00 zł  

z związku z wpływem środków z Krajowego Funduszu Szkoleniowego z przeznaczeniem na 

dokształcania pracowników. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 §0950 o kwotę 187,00 zł  

w związku z odszkodowaniem jakie wpłynęło od ubezpieczyciela majątku gminnego za 

szkody w oświetleniu ulicznym na targowisku w Więcborku (uzupełnienie roszczenia). 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 11.750,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 75023§0970 o kwotę 700,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń 

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 75085 §0940 o kwotę 325,00 zł (wpływy środków stanowiących rozliczenie projektów 

realizowanych w latach ubiegłych), 

 75085§0970 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 75615 §0910 o kwotę 550,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 75616§0880 o kwotę 160,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 75814§0920 o kwotę 109.973,00 zł i 85395 §0920 o kwotę 1.100,00 zł (wpływ odsetek 

bankowych od środków zgromadzonych na rachunku bieżącym), 

 80101§0610 o kwotę 70,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich 

duplikatów), 

 80101§0750 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80101 §0940 o kwotę 74,00 zł (wpływ środków z rozliczeń z kontrahentami), 

 85502§2360 o kwotę 8.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 85516§0970 o kwotę 40,00 zł (wpływy z dochodów różnych – wynagrodzenie płatnika 

podatku), 90005§2460 o kwotę 1.680,00 zł (wpływ środków udostępnionych przez 

NFOSiGW za czynności realizowane przez punkt konsultacyjno-informacyjny w ramach 

programu priorytetowego „Czyste powietrze”), 

 90019§0690 o kwotę 1.100,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska), 

 90026§0910 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na 

poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego lub jak w przypadku odsetek bankowych symulacja w oparciu o miesięczne 

kwoty kapitalizacji. 

9. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016, oprócz zmian opisanych w pkt 2 

uzasadnienia, dokonuje się zwiększenia w zadaniu inwestycyjnym pn.: „ Budowa drogi 

gminnej w Runowie Kraj. (działka nr 36/1 obręb Runowo Krajeńskie)” o kwotę 25.000,00 zł 

z przeznaczeniem na zakup materiałów na dokończenie zadania. Na ten cel przeznacza się 

środki zaoszczędzone w rozdziale 90015 §4270. 



10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 80101 §6050 w zadaniu pn.: „Zakup  

i montaż elementów monitoringu w Szkole Podstawowej w Runowie Kraj.” o kwotę 

11.220,00 zł (w tym 1.000,00 zł stanowią środki opisane w pkt 5 uzasadnienia) celem 

zakończenia zadania. 

11. W rozdziale 75085 oraz dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 5 i 10 uzasadnienia, 

dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w związku  

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 w §4210 o kwotę 35.000,00 zł 

i §4300 o kwotę 15.000,00 zł celem sfinansowania organizacji dożynek gminnych. 

13. Oprócz zmian opisanych w pkt 4 uzasadnienia, dokonuje się zmian z planie finansowym 

wydatków w rozdziale 75412 pomiędzy §4270 a §6230 o kwotę 6.235,00 zł. Niniejszą zmianą 

wprowadza się do realizacji zadanie polegające na udzieleniu dotacji dla OSP w Suchorączku 

na zakup i montaż bramy garażowej. Zadanie jest współfinansowane środkami z WFOŚiGW 

w Toruniu w kwocie 14.530,00 zł w ramach Regionalnego Programu Priorytetowego EKO-

Strażak 2023. 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85154 o łączną kwotę 10.200,00 zł  

w §4260 i §4300 w związku z rozliczeniem niewykorzystanych w 2022r. środków 

uzyskanych z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się 

na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90002 o łączną kwotę 80.000,00 zł  

w §4010, §4110, §4120, §4210 i §4300. Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych 

w 2022r. środków uzyskanych z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii.  

 

Uwag nie wniesiono. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Projekt uchwały jest wypadkową zmian, jakie zaszły od ostatniej aktualizacji WPF, tj. od 31 

maja 2023r. Zmiany dotyczą głównie roku 2023, gdzie oprócz uaktualnienia dochodów  

i wydatków, aby były one zbieżne z tym, co zostało uchwalone powyżej. Oprócz tego 

dokonano uaktualnienia weryfikacji gównie przychodów w związku z zakończeniem roku 



2022 i wypracowaniem nadwyżki budżetowej umożliwiającej rezygnację z planowanego 

zaciągnięcia kredytu w roku 2023 w kwocie 2.575.000, 00 zł. To z kolei powoduje również 

konieczność weryfikacji rozchodów w okresie obowiązywania WPF, gdyż jednocześnie  

w dokumencie planowana była spłata ww. kredytu oraz kwoty długu, która o ten planowany 

kredyt się zmniejszyła. Umieszczenie, jako źródła finansowania nadwyżki z roku 2022 

umożliwiło, póki, co zaplanowanie na rok 2024 budżetu zrównoważonego. Spłata kredytów  

w kolejnym roku, na chwilę obecną, ma zostać sfinansowana nadwyżka z lat ubiegłych. 

Niewielka część tych nadwyżek ma też stanowić źródło finansowania nawet w roku 2025. 

Ostatnia zmian dotyczy załącznika przedsięwzięć, tu na rok 2024 zostało zaplanowane do 

wprowadzenia nowe przedsięwzięcie w postaci pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego na przebudowę drogi powiatowej relacji Sępólno Krajeńskie – Nowy Dwór – 

Więcbork (remont odcinka Nowy Dwór – Więcbork). Wartość tej pomocy, to kwota  

299.000, 00 zł. 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Ad.12-13 Projekty uchwał przygotowane przez Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku omówiła Dyrektor Jednostki p. Danuta Zawidzka. 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym 

w Więcborku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie, 

 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Klubie 

Dziecięcym w Więcborku w zakresie tylko i wyłącznie za pobyt. Zgodnie z przedłożonym 

projektem proponuje się, aby w uchwale z dnia 25 listopada 2020r. w §1 ust. 1 wprowadzić 

zapis zgodnie, z którym opłata będzie wynosić 20% minimalnego wynagrodzenia 

miesięcznego za pracę obowiązującego w danym roku kalendarzowym. Proponuje się też, 

żeby zmiana weszła w życie z dniem 1 września 2023r. wzrost o 5 punktów procentowych 

jest wypadkową wzrostu cen i kosztów utrzymania Placówki  



Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Lida zapytała, czy Dyrektor przewiduje również wzrost stawek od nowego 

roku. 

 

Dyrektor BOOS podała, że na obecną chwilę nie przewiduje się wzrostu stawki. Sama 

wysokość będzie waloryzowana, jeżeli będą podjęte decyzje na szczeblu centralnym, co do 

wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

b) w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 

Projekt dotyczy zwrotu kosztów dowozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych do placówek  

w sytuacji, gdy ten przewóz realizują rodzice. Zgodnie z przedłożonym projektem w miejsce 

Uchwały z listopada 2022r., która regulowała stawki w formule odsyłającej do 

Rozporządzenia, bieżący projekt wskazuje stawki w wartościach liczbowych we wszystkich 

typach pojazdów, przewidzianych w ww. rozporządzeniu i określa je wprost: 

 

 0,89 zł dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika do 900 cm3,  

 1,15 zł dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3, 

 0,69 zł dla motocykla,  

 0,42 zł dla motoroweru. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

  



Projekt nie wywołał dyskusji  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Ad.14-15 Projekty uchwał z zakresu właściwości Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku omówił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka 

 

 

a) w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, 

 

Na podstawie przepisów ustawy o pomocy społecznej, ale przede wszystkim uchwały 

przyjętej przez Rade Miejską w Więcborku w 2015r., każdego roku ustalana jest kwota 

odpłatności za 1 godzinę usług opiekuńczych na podstawie realizacji budżetu w roku 

poprzednim. Do tych wyliczeń ujmowana jest kwota wydatków na usługi opiekuńcze za rok 

poprzedni i czas pracy wszystkich opiekunek w roku 2022. Z tego wyliczenia przedkłada się 

projekt uchwały przewidujący koszt jednej godziny, jako 34, 03 zł (wzrost o kwotę 4, 92 zł do 

kosztu obowiązującego obecnie). 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

  

Projekt nie wywołał dyskusji  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 



Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

b) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Więcborku.  

 

Projekt jest pokłosiem zmiany ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, która od 22 

czerwca nosi już nazwę ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej. Jest to jedna ze 

zmian, większość dotyczy funkcjonowania Zespołów Interdyscyplinarnych. Zmianie ulegają 

kompetencje, jakie ma rada gminy w zakresie ustalania trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków, tj. nie ma już kompetencji do ustalania szczegółowych warunków 

funkcjonowania Zespołu. Stąd też projekt uchwały zmieniający ten zakres i ograniczający  

w załączniku do trybu i sposoby powoływania i odwoływania członków zespołu. Natomiast 

szczegóły funkcjonowania zespołu określać będzie Zarządzenie Burmistrza i Regulamin 

przyjęty przez sam Zespół Interdyscyplinarny.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

  

Projekt nie wywołał dyskusji  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Więcbork na lata 2023-2027 przedłożył Kierownik 

Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM  

w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

 

 Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy zaspokajanie potrzeb mieszkaniowych wspólnoty 

samorządowej jest zadaniem własnym gminy. Ponadto art. 21 ww. ustawy nakłada na gminy 

uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 



Program powinien być opracowany, na co najmniej 5 lat. Mając to na uwadze Burmistrz 

Więcborka przygotował stosowny Program na lata 2023-2027. Celem uchwalenia takiego 

Programu jest określenie kierunków działania, polepszanie życia mieszkańcom zamieszkałych 

w danych lokalach gminnych, poprawa jakości życia oraz poprawa stanu technicznego 

gminnych zasobów mieszkaniowych. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję 

Radny Andrzej Wenda zapytał ile procent tych mieszkań będących w zasobie gminnym 

wymaga wymiany źródła ciepła w oparciu o złożone deklaracje. Wiadomo, że taka wymiana, 

będzie obowiązkiem Gminy. Pytał też, skąd ewentualnie Gmina zamierza pozyskać na ten cel 

środki. 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że nie dysponuje szczegółowym zestawieniem  

w tym zakresie, bo administruje tym zasobem ZGK w Więcborku, ale nie ma problemu  

z uzyskaniem danych i przedstawieniem ich radnym na kolejnym spotkaniu przez Burmistrza 

Więcborka. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że wymian dotyczy około 80% lokali będących w zasobie 

Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przygotowanie takiego zestawienia dla radnego. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

Ad.17 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Beata Lida złożyła wniosek do projektu budżetu na rok 2024 dotyczący 

zabezpieczenia w nim kwoty na zakup i wykonanie palcu zabaw i siłowni plenerowej na 

terenie wsi Pęperzyn. Takie obiekty powstają na terenach sołectw i miasta, a mieszkańcy 

Pęperzyna również chętnie skorzystaliby z tej opcji. 



Przewodnicząca RM poinformowała, że kolejna sesja planowana jest na poniedziałek  

4 września 2023r. w dniu rozpoczęcia roku szkolnego i będzie to sesja stypendialna. 

Natomiast Komisja prawdopodobnie odbędzie się w piątek 1 września 2023r. Następnie 

życzyła radnym i mieszkańcom gminy Więcbork przyjemnego letniego wypoczynku. Prosiła 

tez, aby na bieżąco śledzić strony internetowe, aby skorzystać z wielu ciekawych, 

przygotowanych na ten czas imprez. Najbliższe wydarzenie, to 15-lecie Lokalnej Grupy 

Działania 30 czerwca 2023r., na które radni otrzymali zaproszenia i Koncert tego dnia na 

więcborskim Rynku. Z kolei w sobotę 1 lipca 2023r. w Suchorączku odbędzie się Turniej Kół 

Gospodyń Wiejskich, a w niedzielę 2 lipca Parafiada w Sypniewie. 

Burmistrz Więcborka przyłączył się do zaproszenia kierowanego przez Przewodnicząca RM 

do radnych i mieszkańców. Uważał, że warto być uczestnikiem tych wszystkich wydarzeń, 

które na terenie gminy będą miały miejsce. Burmistrz wspomniał też o dacie 3 września  

i corocznych uroczystościach w Karolewie upamiętniających pomordowanych w tym miejscu 

w 1939r. Wyraził nadzieję, że będzie to też okazja do uroczystego odsłonięcia tablic  

z nazwiskami osób, które zostały zidentyfikowane, jako osoby tam zamordowane. Burmistrz 

odniósł się również do swojego spotkania z Kierownikiem Rejonu Dróg Zarządu Dróg 

Wojewódzkich p. Januszem Dąbką. Na spotkaniu omówione zostały tematy remontów dróg. 

W przypadku montażu świateł przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku już został 

wyłoniony wykonawca i zadanie zostało zlecone. Wykonanie ma nastąpić w ciągu sześciu 

miesięcy od podpisania umowy (termin zakończenia prac - koniec listopada br.). Natomiast 

remont drogi nr 242 do Runowa Krajeńskiego jest w planach Zarządcy drogi i będzie to na 

pewno zrealizowane. Z kolei interpelacja złożona przez Przewodnicząca RM w dniu po sesji 

zostanie przekazana Dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich, z którym już wcześniej 

umówił się na spotkanie w celu omówienia spraw bieżących dotyczących dróg wojewódzkich 

zlokalizowanych na terenie gminy Więcbork oraz w tematu dalszego procedowania  

i zabezpieczenia odpowiednich środków i przygotowania merytorycznego do dalszych prac 

nad obwodnica Więcborka. To spotkanie już 28 czerwca 2023r. w Bydgoszczy, zatem na 

kolejnym spotkaniu z radnymi poinformuje o przebiegu rozmów i ewentualnych ustaleniach. 

Na koniec życzył radnym i uczestniczącym w obradach, przyjemnego czasu urlopowego. 

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady sześćdziesiątej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 
 

 


